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Protokół  Nr  XLVI/14
z  sesji  Rady  Miasta  Szczecin

odbytej  w  dniu  03  listopada  2014  r.
w  sali  obrad  Rady  (Szczecin,  pl.  Armii  Krajowej  1)

Początek obrad w dniu 03 listopada 2014 r.:
- godz. 11.00
Zakończenie obrad:
- godz. 13.15

W dniu 03 listopada 2014 r. w sesji uczestniczyło 31 radnych. Lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Ponadto w sesji udział wzięli:
- Prezydent Miasta i jego zastępcy – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu,
- Dyrektorzy Urzędu Miejskiego – lista obecności stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu,
- przewodniczący rad osiedlowych – lista obecności stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu,
- Dyrektorzy/Kierownicy Miejskich Jednostek Organizacyjnych - lista obecności 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu,
oraz przedstawiciele mediów i mieszkańcy miasta.

Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

J. Stopyra – Przewodniczący obrad powitał przybyłych na kolejną XLVI zwyczajną 
sesję Rady Miasta Szczecin: radnych, Prezydenta Miasta i jego zastępców, 
przedstawicieli Urzędu Miejskiego, rad osiedlowych, związków zawodowych, 
mieszkańców miasta oraz przedstawicieli szczecińskich mas mediów.

Następnie Przewodniczący obrad w oparciu o przedłożoną listę obecności 
stwierdził, że na sali jest quorum, zatem obrady Rady będą prawomocne. 
Oświadczył, że w związku z tym otwiera XLVI zwyczajną sesję Rady Miasta Szczecin.

Przewodniczący obrad powołał na sekretarza obrad Urszulę Pańkę –
Wiceprzewodniczącą Rady Miasta Szczecin – do prowadzenia listy mówców, 
przeprowadzania imiennych głosowań i innych czynności pomocniczych, 
niezbędnych do prawidłowego przebiegu posiedzenia.

Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad:

2. Wręczenie tytułu Pioniera Miasta Szczecina Pani Teresie Nowak.

W imieniu Pani Teresy Nowak, nieobecnej z powodu choroby, dyplom, legitymację 
i kwiaty odebrał syn.
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Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad:

3. Zatwierdzenie protokołu z XLVI zwyczajnej sesji Rady Miasta odbytej 
w dniu 13.10.2014 r.

J. Stopyra – Przewodniczący obrad poinformował, że protokół był wyłożony do 
wglądu w Biurze Rady Miasta Szczecin. Radni mieli możliwość zapoznać się z jego 
treścią. Zapytał radnych, czy mają uwagi do zapisów protokolarnych. W związku 
z brakiem uwag poddał jego zatwierdzenie pod głosowanie:

za – 21 przeciw – 0 wstrzym. – 0

W wyniku powyższego głosowania protokół został zatwierdzony.

Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad:

4. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad.

J. Stopyra – Przewodniczący obrad poinformował, że wpłynęły następujące wnioski 
dot. zmian do porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu):

Wniosek Komisji ds. Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządności 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 323/14 w sprawie 
zmiany nazwy części ulicy w Szczecinie (ul. gen. Dezyderego Chłapowskiego)

za - 19 przeciw - 0 wstrzym. - 0

W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad.

Wniosek Komisji ds. Zdrowia i Pomocy Społecznej o wprowadzenie 
do porządku obrad projektu uchwały nr 324/14 w sprawie skargi 
na Prezydenta Miasta

za - 22 przeciw - 0 wstrzym. - 0

W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad.

Wniosek Komisji ds. Zdrowia i Pomocy Społecznej o wprowadzenie 
do porządku obrad projektu uchwały nr 325/14 w sprawie skargi na przewlekłe 
prowadzenie przez Prezydenta Miasta postępowania dotyczącego odpowiedzi 
na pismo

za - 21 przeciw - 0 wstrzym. - 0

W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad.

Wniosek Komisji ds. Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządności 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 326/14 w sprawie 
skargi na sposób załatwienia wniosków przez Prezydenta Miasta
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za - 23 przeciw - 0 wstrzym. - 0

W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad.

Wniosek Komisji ds. Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządności 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 327/14 w sprawie 
nadania nazwy urzędowej ulicy w Szczecinie (ul. Migdałowa)

za - 22 przeciw - 0 wstrzym. - 0

W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad.

Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały nr 328/14 w sprawie „Programu współpracy Gminy Miasto Szczecin 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2015 rok”

za - 20 przeciw - 0 wstrzym. - 1

W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad.

Wniosek Komisji ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały nr 329/14 w sprawie

za - 20 przeciw - 0 wstrzym. - 0

W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad.

Wniosek Komisji ds. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Mienia 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 330/14 w sprawie 
skargi na Prezydenta Miasta w związku z brakiem odpowiedzi na pismo

za - 18 przeciw - 0 wstrzym. - 0

W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad.

Wniosek Komisji ds. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Mienia 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 331/14 w sprawie 
skargi na Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu Miejskiego w związku 
z brakiem odpowiedzi na pismo

za - 18 przeciw - 0 wstrzym. - 0

W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad.
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Wniosek Komisji ds. Zdrowia i Pomocy Społecznej o zdjęcie z porządku obrad 
projektu uchwały nr 307/14 w sprawie skargi na Prezydenta Miasta, w związku 
z zakończeniem inicjatywy uchwałodawczej (stanowi załącznik nr 7 do protokołu).

za - 18 przeciw - 2 wstrzym. - 1

W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad.

Wniosek Komisji ds. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Mienia 
oraz Komisji ds. Budżetu i Finansów o zdjęcie z porządku obrad projektu 
uchwały nr 318/14 w sprawie cen i opłat za usługi przewozowe lokalnego 
transportu zbiorowego organizowanego przez Gminę Miasto Szczecin oraz 
określenia osób uprawnionych do korzystania z bezpłatnych i ulgowych 
przejazdów

za - 17 przeciw - 3 wstrzym. - 1

W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad.

S. Biernat – w imieniu Komisji ds. Edukacji wniosek o zdjęcie z porządku obrad 
251/14, ponieważ tak ważna uchwała musi mieć opinię związków zawodowych, 
preliminarz. Ponadto takie zmiany nie mogą wchodzić od 1 stycznia jeżeli już, to od 
1 września.

D. Krystek - stwierdził, iż jest przeciwnikiem zdejmowania projektu nr 251/14 
z porządku obrad, czy też odsyłania go do wnioskodawcy. Jest to projekt 
obywatelski i to mieszkańcy Szczecina pod tym wnioskiem się podpisali. Radny 
zaproponował, aby wnioskodawcom dać chociaż możliwość przedstawienia 
przedmiotowego projektu.

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek Komisji ds. Edukacji 
o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały nr 251/14 (stanowi załącznik nr 8
do protokołu).

za - 18 przeciw - 6 wstrzym. - 0

W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad.

Projekt uchwały nr 251/14 był dwukrotnie zdjęty z porządku obrad tj. 
13.10.2014 r. i 03.11.2014 r. i w związku z tym zostaje zakończona inicjatywa 
uchwałodawcza (§ 21 ust. 2 pkt 3) Statutu Miasta).

Więcej wniosków nie zgłoszono.

J. Stopyra – Przewodniczący obrad oświadczył, że po rozpatrzeniu wniosków przez 
Radę porządek obrad XLVI zwyczajnej sesji jest następujący:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Wręczenie tytułu Pioniera Miasta Szczecina Pani Teresie Nowak.
3. Zatwierdzenie protokołu z XLV zwyczajnej sesji Rady Miasta Szczecin odbytej 

w dniu 13 października 2014 r.
4. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
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6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:
- 322/14 - konieczności podjęcia przez Prezydenta Miasta działań 

zmierzających do wypracowania zasad sukcesywnego regulowania płac 
pracowników miejskich jednostek organizacyjnych,

- 310/14 - wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny netto 
nieruchomości gruntowej sprzedawanej w trybie bezprzetargowym na 
poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej,

- 311/14 - przyznania pierwszeństwa w nabyciu garaży,
- 312/14 - wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego nieruchomości położonej w Szczecinie przy ulicy Modrej 
stanowiącej działkę nr 59/19 z obrębu 2044,

- 313/14 - wyrażenia zgody na objęcie przez Gminę Miasto Szczecin nowo 
utworzonych udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Zakład 
Wodociągów i Kanalizacji Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 
w Szczecinie,

- 314/14 - przyjęcia "Programu wspierania rodziny Gminy Miasto Szczecin na 
lata 2014 -2016",

- 319/14 - ustalenia kwoty dotacji przypadającej na jedną osobę będącą 
uczestnikiem lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej w Szczecinie 
w 2015 r.,

- 320/14 - zmiany uchwały w sprawie przyznawania stypendium sportowego 
dla zawodników oraz przyjęcia Szczecińskiego Programu Olimpijskiego,

- 321/14 - zaskarżenia rozstrzygnięć nadzorczych Wojewody 
Zachodniopomorskiego,

- 323/14 – zmiany nazwy części ulicy w Szczecinie (ul. gen. Dezyderego 
Chłapowskiego),

- 324/14 – skargi na Prezydenta Miasta,
- 325/14 – skargi na przewlekłe prowadzenie przez Prezydenta Miasta 

postępowania dotyczącego odpowiedzi na pismo,
- 326/14 – skargi na sposób załatwienia wniosków przez Prezydenta Miasta,
- 327/14 – nadania nazwy urzędowej ulicy w Szczecinie (ul. Migdałowa),
- 328/14 – „Programu współpracy Gminy Miasto Szczecin z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2015 rok”,

- 329/14 – skargi na Dyrektora Zarządu Budynków i Lokali Komunalnych 
w Szczecinie w związku z brakiem odpowiedzi na pismo,

- 330/14 – skargi na Prezydenta Miasta w związku z brakiem odpowiedzi na 
pismo,

- 331/14 – skargi na Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu Miejskiego 
w związku z brakiem odpowiedzi na pismo.

7. Podziękowania Prezydenta Miasta za współpracę z Rada Miasta Szczecin 
VI kadencji w latach 2010-2014.

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
9. Sprawozdanie z działalności:

 Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Rady Miasta Szczecin,
 Prezydenta Miasta Szczecin.

10. Wolne wnioski i sprawy wniesione.
11. Zamknięcie obrad.
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Przystąpiono do realizacji punktu 5 porządku obrad:

5. Interpelacje i zapytania radnych.

Wykaz interpelacji i zapytań radnych zgłoszonych na sesji Rady Miasta oraz 
w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

U. Pańka – zgłosiła zapytania w sprawach:
- funkcjonowania świetlicy dla osób starszych przy ul. 9 Maja prowadzonej przez 

Stowarzyszenie "Razem Łatwiej" - załącznik nr 10 do protokołu.
- nośników reklamowych umieszczanych na rondach - załącznik nr 11 do 

protokołu.

Przystąpiono do realizacji punktu 6 porządku obrad:

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:

Ścieżka do projektów uchwał stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie:

322/14 – konieczności podjęcia przez Prezydenta Miasta działań 
zmierzających do wypracowania zasad sukcesywnego regulowania płac 

pracowników miejskich jednostek organizacyjnych

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

M. Jurek - Przewodniczący Zarządu Regionu NSZZ „Solidarność” Pomorza 
Zachodniego przypomniał, że kilka miesięcy temu stał w tej samej sali sesyjnej 
i starał się radnych przekonać o pilnej potrzebie podniesienia płac pracownikom 
podległym Prezydentowi. Większość radnych deklarowała wsparcie w tym zakresie. 
Przeważała taka opinia, iż nie należy robić tego doraźnie tylko systemowo, aby 
system obligował, przede wszystkim Prezydenta, do zainteresowania się corocznie 
tym tematem i zabezpieczenia środków na realizację ewentualnego porozumienia. 
Szczecin szybko sie rozwija, co widać. Powstają instytucje kultury, sportu i inne. 
Z jednej strony to dobrze ale musi ktoś z tych instytucji korzystać, a jeżeli korzystać 
to trzeba rekompensować płace. Przewodniczący Jurek poinformował, że po kilku 
spotkaniach z Panem Prezydentem Piotrem Myncem. Krzysztofem Soską 
i Skarbnikiem Miasta udało sie wynegocjować rozwiązanie, w którym głównym 
kryterium przy regulacji płac będzie wykształcenie, ponieważ zdaniem związków 
zawodowych zbyt wiele osób z wyższym wykształceniem w Urzędzie Miasta zarabia 
do 2.500 zł brutto. NSZZ Solidarność niepokoi także brak dialogu w spółkach 
podległych Prezydentowi Miasta. Przewodniczący M. Jurek zaapelował o przyjęcie 
przedstawionej kierunkowej uchwały a w dowód uznania za współpracę w czasie 
kadencji 2010-2014 dokonał wręczenia członkom Rady Miasta figurek Marszałka 
Józefa Piłsudzkiego.

W imieniu Klubów głos zabrali:

T. Hinc – w imieniu klubu radnych PiS, będącego projektodawcą przedmiotowego 
projektu uchwały stwierdził, że rzeczywiście od dawna trwały rozmowy 
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z Prezydentem i jego zastępcami a ich finałem jest porozumienie. Klub Prawa 
i Sprawiedliwości postanowił wnieść ten projekt uchwały, uzgodniony 
z Solidarnością i Prezydentem Szczecina, pod obrady sesji. Kiedy była badana 
korelacja między wzrastającym rokrocznie budżetem Miasta a poziomem płac 
w jednostkach samorządowych, niestety te relacje były negatywne dla wynagrodzeń.
Radny zwrócił uwagę, że projekt nie zawiera żadnych wskaźników, ponieważ one 
podlegały negocjacjom ze stroną związkową w Urzędzie ale i ze stroną związkową 
w poszczególnych jednostkach organizacyjnych na terenie gminy Miasto Szczecin.

T. Grodzki – Przewodniczący klubu radnych PO stwierdził, iż doskonale rozumie 
Solidarność, że zabiega o prawa i o uposażenie pracowników Urzędu zwłaszcza, że 
siła nabywcza tutejszych pensji, 4 lata temu stanowiła ok. 64% średniej krajowej, 
teraz jest to poniżej 50%. Radny poinformował, że nie bardzo był w stanie zrozumieć 
dlaczego jego koledzy, którzy w lipcu proponowali aby zapewnić podwyżki, byli przez 
związki zawodowe napiętnowani na ulotkach jako ci, którzy głosowali przeciwko
jednorazowej jałmużnie. Oni głosowali za tym co dzisiaj klub PiS wnosi, aby to 
uregulować systemowo. Radny w imieniu Platformy Obywatelskie zwrócił się do 
związków zawodowych aby na przyszłość związki bardziej ważyły swoje opinie. 
Odnosząc się do omawianego projektu uchwały radny stwierdził, że są granice 
hipokryzji i działanie klubu PiS uznał za "kiełbasę wyborczą", która leżała przez 
4 lata i jest już zielona od pleśni. Trzeba było na początku kadencji pomyśleć 
o podwyżkach lub w połowie kadencji a nie na ostatniej sesji kończącej kadencję. 
Z samej dokumentacji Komisji ds. Budżetu i Finansów wynika, że 6 razy były 
wnoszone kwestie podwyżek dla pracowników tego sektora, dodać do tego należy  
także wnioski Komisji ds. Zdrowia i Pomocy Społecznej, kierowanej przez J. Sieńkę  
dotyczące pracowników opieki społecznej. Wielokrotnie była o tym mowa jednak bez 
efektu lub z efektem pod postacią jednorazowych dotacji. Radny stwierdził, że mimo 
negatywnej opinii wobec tej hipokryzji na klubie PO radni podjęli decyzję, że nie 
będzie dyscypliny głosowania i kiedy Platforma Obywatelska odzyska władzę 
przypilnuje Prezydenta, aby nie na końcu kadencji wnosił uchwały kierunkowe, 
tylko na początku kadencji dał podwyżki pracownikom Urzędu Miasta.

D. Krystek – Przewodniczący klubu radnych SLD stwierdził, iż Sojusz Lewicy 
Demokratycznej jest zadowolony z tej inicjatywy uchwałodawczej tym bardziej, że 
wskazywał na takie kierunkowe rozwiązanie kwestii podwyżek, kiedy były 
przyjmowane jednorazowe rekompensaty do budżetu Miasta. Klub już wtedy 
wskazywał, iż lepszym rozwiązaniem jest comiesięczna podwyżka do pensji. Na 
różnego rodzaju debatach Prezydent podnosi że takich jednorazowych dodatków juz 
nie będzie tylko kwestia podwyżek zostanie rozwiązana kompleksowo. Radny 
zwróciła sie do radnych, którzy zostaną wybrani w kolejnej kadencji i dziś poprą tę 
inicjatywę, aby nie zabrakło im konsekwencji podczas głosowania budżetu na rok 
2015. 

M. Liktoras – Przewodnicząca klubu radnych „Szczecin dla Pokoleń” poinformował, 
że klub opowiadał sie za jednorazowymi podwyżkami ponieważ uważa, że były one 
bardzo potrzebne natomiast, co do przyszłości, to po wszystkich konsultacjach, 
spotkaniach klubowych z NSZZ Solidarność członkowie Klubu jednogłośnie doszli 
do wniosku, że ta uchwała jest bardzo potrzebna, bez względu na czas oraz kto jest 
wnioskodawcą.

W dyskusji głos zabrali:

M. Jacyna-Witt – radna stwierdziła, że wszyscy zdają sobie sprawę z tego, że 
przedmiotowy projekt uchwały jest tylko pustym gestem, ponieważ de facto tego 
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typu decyzje podejmuje Prezydent Miasta. Radni oczywiście poprą taką inicjatywę 
ale jest to działanie zdecydowanie puste.

A. Szałabawka - odnosząc się do wypowiedzi radnego T. Grodzkiego, mimo uwag 
dotyczących hipokryzji, podziękował radnym PO za pochylenie się nad tym 
projektem uchwały i za nie wprowadzaniem dyscypliny w głosowaniu. Ta uchwała 
już dzisiaj pracownikom samorządowym, którzy od tylu lat nie mieli podwyżek, daje 
taki spokój na przyszłość.  

M.M. Herczyńska – zwróciła uwagę, że jaka partia występuje z taką inicjatywą ma 
znaczenie, ponieważ w lipcu osobiście zwróciła się o rozwiązanie systemowe 
o podwyżki miesięczne dla pracowników niestety ani PiS, ani SLD, również Pani 
Liktoras nie poparło tego wniosku. 

J. Lemm – radna zacytowała fragment wypowiedzi radnego Bazylego Barana 
z posiedzenia Komisji ds. Budżetu i Finansów w dn. 21 lipca 2014 r.:
"B. Baran - podkreślił, że rekompensata jest zadośćuczynieniem za brak podwyżek. 
Nie daje żadnych przywilejów pracownikom i nie wchodzi do wypłat na kolejne 
miesiące. Przypomniał, że Szczecin jest zaliczany do jednych z najdroższych miast 
w Polsce: przy tak niskich dochodach pracowników i wzroście kosztów utrzymania 
jest to ochłap. Ta uchwała to "kiełbasa wyborcza", płacona z puli wynagrodzeń. 
Zaapelował o rozpoczęcie prac nad tym, by systemowo zadbano o podwyżki dla 
pracowników.(...)". Radna wyjaśniła, że tą wypowiedzią chciała przypomnieć, że 
radni Platformy Obywatelskiej zwracali uwagę Panu Skarbnikowi, Panu 
Prezydentowi by systemowo zadbać o podwyżki dla pracowników. Dzisiaj autorami 
omawianego projektu uchwały są zupełnie inne osoby. Zadziwiające jest to, że 
w lipcu nie było to możliwe natomiast teraz, u progu wyborów jest to możliwe. 

U. Pańka – stwierdziła, że na sali sesyjnej radni mogą się bardzo różnić 
i podejmować bardzo różne decyzje, to jednak dla niej, nauczyciela z wieloletnim 
doświadczeniem, był to ogromny cios, kiedy do jej koleżanek i kolegów trafiły ulotki 
tępiące jej osobę. Radna uznała takie działanie za wysoce niewłaściwe.

W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 322/14

za – 28 przeciw - 0 wstrzym. – 0

Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie konieczności 
podjęcia przez Prezydenta Miasta działań zmierzających do wypracowania zasad 
sukcesywnego regulowania płac pracowników miejskich jednostek organizacyjnych. 
Uchwała Nr XLVI/1351/14 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

J. Stopyra – Przewodniczący obrad ogłosił 5 minut przerwy.

Po przerwie:

Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie:

310/14 – wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny netto 
nieruchomości gruntowej sprzedawanej w trybie bezprzetargowym na 
poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu.
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W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 310/14

za – 24 przeciw - 0 wstrzym. – 2

Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie bonifikaty od ceny netto nieruchomości gruntowej sprzedawanej 
w trybie bezprzetargowym na poprawienie warunków zagospodarowania 
nieruchomości przyległej. Uchwała Nr XLVI/1352/14 stanowi załącznik nr 16 do 
protokołu.

Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie:

311/14 – przyznania pierwszeństwa w nabyciu garaży

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 311/14

za – 19 przeciw - 1 wstrzym. – 2

Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie przyznania 
pierwszeństwa w nabyciu garaży. Uchwała Nr XLVI/1353/14 stanowi załącznik nr 
18 do protokołu.

Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie:

312/14 – wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego nieruchomości położonej w Szczecinie przy ulicy Modrej 

stanowiącej działkę nr 59/19 z obrębu 2044

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 312/14

za – 25 przeciw - 0 wstrzym. – 0

Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości położonej 
w Szczecinie przy ulicy Modrej stanowiącej działkę nr 59/19 z obrębu 2044. 
Uchwała Nr XLVI/1354/14 stanowi załącznik nr 20 do protokołu.
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie:

313/14 – wyrażenia zgody na objęcie przez Gminę Miasto Szczecin nowo 
utworzonych udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Zakład 

Wodociągów i Kanalizacji Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 
w Szczecinie

Prezentacji przedłożonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonał 
Andrzej Grabiec – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. Autopoprawka 
do projektu uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

W dyskusji głos zabrali:

M. Jacyna-Witt – stwierdziła, że jak wiadomo od dawna trwają zakusy na 
prywatyzację ZWiK, aby te spółkę sprzedać. Nie udało się to w tej kadencji, 
w przyszłej kadencji będzie to już taki ostatni skok na tę spółkę, która jest w tej 
chwili spółka w całości należąca do Gminy Miasto Szczecin. Radna zapytała, czy 
kwestia kredytu blokuje możliwość sprzedania tej spółki? 

Andrzej Grabiec – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska wyjaśnił, że rurociąg tłoczny musi być własnością ZWiK aby Zakład 
mógł rozliczyć się z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska.

W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 313/14 z autopoprawką

za – 19 przeciw - 0 wstrzym. – 4

Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody na objęcie przez Gminę Miasto Szczecin nowo utworzonych udziałów 
w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Zakład Wodociągów i Kanalizacji 
Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Szczecinie. Uchwała Nr XLVI/1355/14 
stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie:

314/14 – przyjęcia "Programu wspierania rodziny Gminy Miasto Szczecin na 
lata 2014 -2016"

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 314/14

za - 26 przeciw - 0 wstrzym. - 1

Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 
"Programu wspierania rodziny Gminy Miasto Szczecin na lata 2014 -2016". 
Uchwała Nr XLVI/1356/14 stanowi załącznik nr 25 do protokołu.
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie:

319/14 – ustalenia kwoty dotacji przypadającej na jedną osobę będącą 
uczestnikiem lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej w Szczecinie w 

2015 r.

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 319/14

za – 24 przeciw - 0 wstrzym. – 1

Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie ustalenia 
kwoty dotacji przypadającej na jedną osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem 
Centrum Integracji Społecznej w Szczecinie w 2015 r.. Uchwała Nr XLVI/1357/14 
stanowi załącznik nr 27 do protokołu.

Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie:

320/14 – zmiany uchwały w sprawie przyznawania stypendium sportowego dla 
zawodników oraz przyjęcia Szczecińskiego Programu Olimpijskiego

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 320/14

za – 25 przeciw - 0 wstrzym. – 1

Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie przyznawania stypendium sportowego dla zawodników oraz 
przyjęcia Szczecińskiego Programu Olimpijskiego. Uchwała Nr XLVI/1358/14 
stanowi załącznik nr 29 do protokołu.

Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie:

321/14 – zaskarżenia rozstrzygnięć nadzorczych Wojewody 
Zachodniopomorskiego

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 30 do protokołu.

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 321/14

za – 16 przeciw - 2 wstrzym. – 1

Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zaskarżenia 
rozstrzygnięć nadzorczych Wojewody Zachodniopomorskiego. Uchwała 
Nr XLVI/1359/14 stanowi załącznik nr 31 do protokołu.
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie:

323/14 – zmiany nazwy części ulicy w Szczecinie (ul. gen. Dezyderego 
Chłapowskiego)

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 32 do protokołu.

W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 323/14

za – 20 przeciw - 0 wstrzym. – 3

Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmiany nazwy 
części ulicy w Szczecinie (ul. gen. Dezyderego Chłapowskiego). Uchwała 
Nr XLVI/1360/14 stanowi załącznik nr 33 do protokołu.

Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie:

324/14 – skargi na Prezydenta Miasta

Prezentacji przedłożonego projektu uchwały dokonała Hanna Sokulska – radca 
prawny. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 34 do protokołu.

W dyskusji głos zabrali:

J. Sieńko - poinformował, że odnośnie zastrzeżeń zgłaszanych na Komisji Zdrowia 
i Opieki Społecznej w sprawie braku kryteriów przyznawania nagród, Wydział Spraw 
Społecznych zapowiedział, że w przyszłości takie kryteria zostaną określone aby do 
podobnych sytuacji nie dochodziło.

W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 324/14

za – 16 przeciw - 3 wstrzym. – 1

Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie skargi na 
Prezydenta Miasta. Uchwała Nr XLVI/1361/14 stanowi załącznik nr 35 do 
protokołu.

Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie:

325/14 – skargi na przewlekłe prowadzenie przez Prezydenta Miasta 
postępowania dotyczącego odpowiedzi na pismo

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 36 do protokołu.

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 325/14

za – 21 przeciw - 1 wstrzym. – 2
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Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie skargi na 
przewlekłe prowadzenie przez Prezydenta Miasta postępowania dotyczącego 
odpowiedzi na pismo. Uchwała Nr XLVI/1362/14 stanowi załącznik nr 37 do 
protokołu.

Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie:

326/14 – skargi na sposób załatwienia wniosków przez Prezydenta Miasta

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 38 do protokołu.

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 326/14

za – 16 przeciw - 1 wstrzym. – 3

Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie skargi na 
sposób załatwienia wniosków przez Prezydenta Miasta. Uchwała Nr XLVI/1363/14 
stanowi załącznik nr 39 do protokołu.

Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie:

327/14 – nadania nazwy urzędowej ulicy w Szczecinie (ul. Migdałowa)

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 40 do protokołu.

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 327/14

za – 23 przeciw - 1 wstrzym. – 0

Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie nadania 
nazwy urzędowej ulicy w Szczecinie (ul. Migdałowa). Uchwała Nr XLVI/1364/14 
stanowi załącznik nr 41 do protokołu.

Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie:

328/14 – „Programu współpracy Gminy Miasto Szczecin z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2015 rok”

Prezentacji przedłożonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonał 
Paweł Szczyrski – Dyrektor Biura ds. Organizacji Pozarządowych. Projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 42 do protokołu.

W dyskusji głos zabrali:

M. Jacyna-Witt – poinformował, że złożyła interpelację w sprawie zabezpieczenia 
opieki dla osób chorych psychicznie a konkretnie chodzi o DPS wybudowany na 
bazie Szpitala Miejskiego. W poprzedniej kadencji radni przekazali teren Szpitala 
Miejskiego Archidiecezji. radna zapytała jak wygląda zabezpieczenie opieki dla osób 
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chorych psychicznie na przyszły rok? Czy będzie to zabezpieczone w ramach 
działania organizacji pozarządowych, czy w ramach działania instytucji miejskich? 

M. Olejnik – Dyrektor Wydziału Spraw Społecznych wyjaśniła, że rzeczywiście to 
zadanie nie znalazło sie w przedmiotowym Programie dlatego, że nie musi być ono 
realizowane przez program współpracy z organizacjami pozarządowymi. niestety nie 
umiała odpowiedzieć kiedy zostanie uruchomiony nowy DPS, ponieważ obiekt nie 
został zgłoszony i nie został zarejestrowany w rejestrze Wojewody i nie daje podstaw 
do tego aby z wyprzedzenie planować środki finansowe. Oczywiście przewidywana 
jest współpraca, która będzie przebiegała w trybie indywidualnych skierowań 
realizowanych przez MOPR dla osób, które takiej pomocy będą potrzebowały.

W. Dąbrowski – poprosił o podanie sumy dot. Osiedlowego programu dla osób 
starszych.

P. Szczyrski - Dyrektor Biura ds. Organizacji Pozarządowych poinformował, że jest 
to dokładnie 150.000 zł

M. Olejnik – Dyrektor Wydziału Spraw Społecznych wyjaśniła, że to zwiększenie ma 
również związek z funkcjonowaniem ośrodka Stowarzyszenia "Razem łatwiej" na 
Pomorzanach, w związku z otrzymaniem zwiększonych dotacji z budżetu Wojewody.

W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 328/14

za – 17 przeciw - 0 wstrzym. – 0

Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie „Programu 
współpracy Gminy Miasto Szczecin z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2015 rok”. Uchwała 
Nr XLVI/1365/14 stanowi załącznik nr 43 do protokołu.

Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie:

329/14 – skargi na Dyrektora Zarządu Budynków i Lokali Komunalnych 
w Szczecinie w związku z brakiem odpowiedzi na pismo

Prezentacji przedłożonego projektu uchwały dokonała Hanna Sokulska – radca 
prawny. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 44 do protokołu.

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 329/14

za – 17 przeciw - 3 wstrzym. – 2

Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie skargi na 
Dyrektora Zarządu Budynków i Lokali Komunalnych w Szczecinie w związku 
z brakiem odpowiedzi na pismo. Uchwała Nr XLVI/1366/14 stanowi załącznik nr 45
do protokołu.
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie:

330/14 – skargi na Prezydenta Miasta w związku z brakiem odpowiedzi na 
pismo

Prezentacji przedłożonego projektu uchwały dokonała Hanna Sokulska – radca 
prawny. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 46 do protokołu.

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 330/14

za – 20 przeciw - 0 wstrzym. – 0

Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie skargi na Prezydenta 
Miasta w związku z brakiem odpowiedzi na pismo. Uchwała Nr XLVI/1367/14 
stanowi załącznik nr 47 do protokołu.

Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie:

331/14 – skargi na Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu Miejskiego w związku 
z brakiem odpowiedzi na pismo

Prezentacji przedłożonego projektu uchwały dokonała Hanna Sokulska – radca 
prawny. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 48 do protokołu.

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 331/14

za – 21 przeciw - 1 wstrzym. – 4

Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie skargi na 
Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu Miejskiego w związku z brakiem odpowiedzi 
na pismo. Uchwała Nr XLVI/1368/14 stanowi załącznik nr 49 do protokołu.

U. Pańka – odczytała wniosek o wprowadzenie

za - 26 przeciw - 0 wstrzym. - 2

W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad.

Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie:

332/14 – skargi na Prezydenta Miasta w związku z brakiem odpowiedzi na 
pismo

Prezentacji przedłożonego projektu uchwały dokonała Hanna Sokulska – radca 
prawny. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 50 do protokołu.

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 332/14
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za – 18 przeciw - 2 wstrzym. – 2

Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie . Uchwała Nr 
XLVI/1369/14 stanowi załącznik nr 51 do protokołu.

Henryk Michałowski - w imieniu Stowarzyszenia "Kontra 2000" wyraził 
niezadowolenie, że radni nie doprowadzili do odebrania tytułu Honorowego 
Obywatela Miasta Szczecina działaczom komunistycznym.

Przystąpiono do realizacji 7 punktu porządku obrad:

7. Podziękowania Prezydenta Miasta za współpracę z Rada Miasta Szczecin 
VI kadencji w latach 2010-2014.

P. Krzystek – Prezydent Miasta stwierdził,  ze pomimo wielu sporów i dyskusji była 
to kadencja w wielu aspektach dla Szczecina pozytywna, która przyniosła zmiany 
oczekiwane przez mieszkańców miasta. Prezydent przedstawił radnym prezentację 
z realizacji Porozumienia Programowego dla Szczecina, która stanowi załącznik 
nr 52 do protokołu.

J. Stopyra – Przewodniczący obrad zwracając się do radnych podziękował za ich 
pracę w Radzie Miasta Szczecin. Skierował podziękowania także w stronę 
Prezydenta Miasta i jego Zastępców, dyrektorów wydziałów, pracowników Urzędu 
Miasta, którzy nie szczędzili wysiłku aby praca Rady mogła przebiegać prawidłowo. 
Podziękował Radom Osiedli, które miały również ogromny wkład w rozwój Miasta, 
mediom które relacjonowały to co dzieje się w trakcie pracy Rady. 

Prezydium Rady dokonało wręczenia kwiatów paniom radnym i podziękowań 
wszystkim radnym Rady Miasta Szczecin

T. Hinc – w imieniu klubu radnych PiS, przyłączając się do słów wypowiedzianych 
przez Przewodniczącego Rady Miasta, zwracając się do radnego Leszka 
Duklanowskiego, który w Radzie Miasta w przyszłej kadencji na pewno nie 
zasiądzie, serdecznie podziękował za lata ciężkiej pracy na rzecz samorządu 
Szczecina i życzył miłych chwil na emeryturze, na którą zdecydował się odejść.  

U. Pańka – jako Wiceprzewodnicząca Rady podziękowała Przewodniczącemu Janowi 
Stopyrze, który przewodził Radzie Miasta Szczecin przez ostatnie cztery lata tej 
kadencji. Mimo wielu sporów należy oddać Przewodniczącemu, że sesje Rady były 
prowadzone sprawnie i merytorycznie. 

A. Szałabawka - jako Wiceprzewodniczący Rady złożył podziękowania radnym: 
Jerzemu Sieńce i Marcinowi Paluchowi, którzy nie kandydują w najbliższych 
wyborach do Rady Miasta.

Przystąpiono do realizacji 8 punktu porządku obrad:

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych

Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje zostaną udzielone radnym na 
piśmie.



17

Przystąpiono do realizacji 9 punktu porządku obrad:

9. Sprawozdanie z działalności:

- Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Rady Miasta Szczecin – informacja 
stanowi załącznik nr 53 do protokołu.

Uwag i pytań nie zgłoszono.

- Prezydenta Miasta i jego zastępców – informacja stanowi załącznik nr 54 do 
protokołu.

Uwag i pytań nie zgłoszono.

Przystąpiono do realizacji punktu 10 porządku obrad:

10. Wolne wnioski i sprawy wniesione.

Nie wniesiono.

Przystąpiono do realizacji punktu 11 porządku obrad:

11. Zamknięcie obrad.

J. Stopyra – Przewodniczący obrad poinformował, że porządek obrad XLVI sesji 
został wyczerpany i oświadczył, że zamyka XLVI zwyczajną sesję Rady Miasta 
Szczecin.

Przewodniczący obrad

Jan Stopyra

Protokołowała:

Marta Klimek

Edyta Sowińska


